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Via Trafik Rådgivning

I dag fortæller vi lidt om:

08-12-2021

• Status i Esbjerg i dag og i de sidste par år

• Inddragelsesprocessen

• Den endelige plan

• Implementering i hverdagen



Via Trafik Rådgivning

Lang tradition for at 
arbejde med cykeltiltag

08-12-2021
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Cykelandelen er faldende

08-12-2021

• Cyklens andel af alle rejser er faldet, særligt 
pendlerrejser på cykel er faldet

• Der bliver ikke cyklet så langt som tidligere

• Pendlingsafstanden stiger, men 63 % har 
stadig under 10 km til arbejde

• Andelen af børn, der cykler til skole, er lavere 
end landsgennemsnittet

• Kun få ærinde- og fritidsture foretages på 
cykel

• Bilejerskabet er stigende

• Det går i den rigtige retning med 
trafiksikkerheden, dog relativt mange 
eneulykker
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Kvantitativ - spørgeskema

Sendt ud via e-boks til

15.000 borgere 
+ annonce på facebook og i lokalpressen

08-12-2021

Vi fik ca.

1.000 besvarelser 
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Respondenter:

08-12-2021

97% ejer en cykel

26 % har en elcykel

4%

49%

43%
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Primære transportmiddel i hverdagen

Gang

Cykel

Bil

Kollektiv trafik

Andet

Ved ikke

56 % bosat i Esbjerg by

66 % kvinder

58%  er mellem 30-49 år 
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Årsager til at cykle

08-12-2021

85 % 
svarer at motion og 
frisk luft er de 
primære årsager til at 
cykle i Esbjerg 
Kommune. 
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Det hurtigere

Det er besværligt med andre transportmidler

Det giver velvære

Det er nemmere

Jeg får motion og frisk luft

For miljøet og klimaets skyld

Jeg sparer penge

Jeg har ikke andre muligheder

Ved ikke

Andet
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Årsager til ikke at cykle

08-12-2021
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Det er hurtigere med andre transportmidler

Der er for langt at cykle

Det er mere bekvemt med andre transportmidler

Det er hårdt at cykle og jeg vil ikke komme svedig frem

Jeg skal have bagage/indkøbsposer med

Jeg skal have passagerer med

Vejret er for dårligt

Jeg er utryg ved at cykle (mørke, tyveri osv.)

Jeg føler mig ikke sikker i trafikken (bange for at blive…

Ved ikke

Andet

52 % 
svarer at det er for 
langt at cykle

Vejr og praktikalitet 
spiller også en rolle.
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Movitation

08-12-2021

33%

11%
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13%
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Mere motion og et sundere liv

Omtanke for miljøet

Spare penge

Flere cykelstier og cykelbaner

Bedre cykelparkering

Bedre fremkommelighed (færre stop, mindre trængsel)

Mere sikkerhed for cyklister i trafikken (trafikuheld)

Mere tryghed for cyklister i byen (i forhold til hærværk…

Jeg cykler i forvejen alt, hvad jeg kan!

At jeg havde en el-cykel
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Borgersamling

08-12-2021

Hvordan sikrer vi 
bred inddragelse?
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Borgersamling

08-12-2021

• Invitation i e-boks. (spørgeskema)

• 15.000 borgere.

• Ca. 300 ønskede at deltage

• Vi havde 24 pladser. 
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Borgersamling

08-12-2021

To møder med borgersamlingen. (første gang d. 
3 marts 2020 – pga. covid19 blev andet møde 
udskudt)  
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Borgersamlingens input – grundlag for planen
08-12-2021
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Planens indhold 

08-12-2021

Det vil Esbjerg Kommune arbejde for

I 2026 skal mindst 25% af alle rejser udføres på 
cykel (17% i 2018)

I 2026 skal den gennemsnitlige turlængde være 
mindst 1,5 km pr. person pr dag (1, 3 i 2018)

I 2026 skal antallet af uheld med cyklister 
involveret reduceres med 50% (38 
politiregistreret uheld og 81 skadestueuheld i 
2018)
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Planens indhold - Målgrupper

08-12-2021

Skolebørn

Pendlere

Unge

Fritid
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Planens indhold

08-12-2021

Cykelnetværk

• Sikre fremdrift i indsatser og koordinere 
tiltag

• Formidle og synliggøre arbejdet med 
cyklisme

• Diskutere, hvordan Esbjerg Kommune kan 
blive en endnu bedre cykelkommune

• Sikre samarbejde med relevante 
interessenter på cykelområdet

• Udarbejde en årlig evalueringsrapport
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Hvor befinder planen sig i dag?

08-12-2021

Intern afstemmelse

Snitflader og arbejdet på tværs

Kultur
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Spørgsmål?
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